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ROK 2014 



ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY OBCE VLČKOVCE 

Naša obec sa počas roka 2014 rozrástla o 15 novorodencov, z toho bolo 5 dievčat a 10 

chlapcov. Pre zmenu oproti vlaňajšku vedú chlapci. Pribudli mená Radoslav, Matúš, Šimon – 

dvaja, Matej – tiež dvaja, Filip, Jakub, Michal a zaujímavé to má Martin Matej. U dievčat dve 

Michaely, Viktória, Kristína a tiež zaujímavé Emília Lili Chin. Pribúdajú ďalšie nové 

priezviská Pribila, Palečko, Mikulinec, Kureková, Kurciusová, Šilhavíková, pre našu obec 

netypické.  

V priebehu roka nás navždy opustilo 13 spoluobčanov: Štefánia Dobrovodská, Jozef 

Miškolci, Zuzana Šuranová, Antónia Alkusová, Alojz Belák, Antónia Magulová, Juraj 

Kudláč, Filip Uhrovič, Jozef Šulec, Alžbeta Sokolovská, Anna Krivošíková, Mária 

Hlavinková, Stanislav Potisk.  

Msnželstvo uzatvorilo 11 párov, z toho boli 4 sobáše v obci, z nich 2 cirkevné.   

V roku 2014 sa do obce prisťahovalo 64 obyvateľov na trvalý pobyt a 19 na prechodný pobyt. 

Odsťahovalo sa 25 občanov.  

Počet obyvateľov k 31.12.2014 bol 1 305, čo je o 44 viac oproti minulému roku.  

Najstaršou občiankou roka bola Mária Potisková – 92 ročná, najstarší muž bol 89 ročný Jozef 

Šimo. Mária Hlavinková zomrela 5.9.2014 vo veku 92 rokov.  

60. rokov spoločného života oslávili 11. septembra 2014 manželia Šimoví – Milan a Antónia. 

58. rokov manželstva prežili Alfonz a Štefánia Mihálikoví, ktorí sú ale vekom najstarší a po 

nich Františka a František Šuranoví, ktorých manželstvo je o 4 mesiace kratšie.  

Všetkým našim „NAJ“ želáme pevné zdravie, šťastné a pokojné prežitie ďalších rokov.  

Zaujímavý je údaj o počte poberateľov dôchodku cez miestnu Poštu a Poštovú banku, je ich 

176. nevieme však, ktorí resp. koľkí sú poberateľmi cez iné banky a peňažné ústavy.  

Z ČINNOSTI OcÚ a OZ VLČKOVCE 

Rok 2014 bol posledným rokom volebného obdobia starostu obce a Obecného zastupiteľstva. 

Zavŕšením činnosti OZ pod vedením starostu obce Ing. Ivana Dobrovodského boli viaceré 

úspešné akcie na zveľadení obce a skvalitnení života občanov.  

Naša stará škola opeknela 

Naša školská budova dostala novú fasádu, celý objekt bol zateplený a potom farebne 

vynovený. Na riešenie havarijného stavu bola vyčlenená suma MŠ SR vo výške 71 000 eur, 

spoluúčasť obce bola 18 900 eur, čím sa znížila energetická náročnosť. Bezpečnosť žiakov 

a návštevníkov školy sa tým zvýšila.  

Vyriešený bol havarijný stav strechy školskej jedálne. Odstránená bola zatekajúca plocha, 

potom bola zabezpečená zateplením a novou krytinou – tatrafol. Zrekonštruovaný bol vestibul 

a dve triedy v ZŠ a MŠ.  

Na vykurovacom systéme boli vymenené termohlavice, zrealizovaná bola prípojka vody 

z verejného vodovodu a rozvody pitnej vody v ZŠ a MŠ. Vo dvore školy bola položená 

zámková dlažba, basketbalové ihrisko v areáli dostalo nový asfaltový povrch. Po výrube 

starých stromov, ktorí ohrozovali výhľad na cestu, bolo upravené vnútorné priestranstvo pred 

budovou. Dosiaľ nezaujímavé rozrastené kry sa zmenili na zvieratkovo. Z jedného sa stal 



milý ježko s jablkom na chrbte, z ďalšieho pyšný páv, na vysokom kmeni stromu si našiel 

miesto ďateľ a pod ním veverička, jednoducho rozprávkovo. Obdivujú nielen deti ale aj 

okoloidúci občania a cestujúci. Terénne úpravy a výsadbové práce zabezpečil Radovan Mík 

a zamestnanci obce. Naša škola sa zmenila na nepoznanie, púta pozornosť.  

Rekonštrukcia chodníkov 

V časti obce boli zrekonštruované chodníky zámkovou dlažbou pred ZŠ a MŠ. Tento úsek 

zabezpečovala spoločnosť VYPRA s. r. o. ako úpravu po uložení rozvodov a inžinierskych 

sietí. Rovnako bol zámkovou dlažbou zrekonštruovaný chodník od cintorína po sídlisko Majír 

ako prvá etapa a zrekonštruovaný chodník položením asfaltového krytu v úseku rodinného 

domu č. 280 po rodinný dom č. 240.   

II. etapa kamerového systému 

Rozšírený bol kamerový systém v obci. II. etapa kamerového systému sa budovala v rámci 

dotácie vo výške 9 000 eur z Rady vlády pre prevenciu kriminality za rok 2014. V obci sú 

aktívne kamery, ktoré monitorujú verejné priestranstvá v obci. Obec zapracovala do rozpočtu 

5 000 eur. V decembri bola daná požiadavka o dotáciu na rok 2015, pre tretiu etapu, pre úplné 

zabezpečenie monitorovania obce kamerovým systémom.  

Úspešné projekty dotácie TTSK 

Na rok 2014 boli pre obec schválené dotácie na štyri projekty v rámci výzvy TTSK: 

Podpora kultúrnych a umeleckých aktivít – Jedlá starých materí – 600 eur. Podpora 

mládežníckych aktivít – Doplnenie prvkov detského ihriska – 615 eur. Obec doplnila detské 

ihrisko o kolotoč a dve strunové hojdačky za 2 500 eur. Podpora zdravia a prevencie chorôb – 

Kúpanie a rehabilitačné cvičenia – 500 eur. Podpora športových aktivít pre všetkých – Turnaj 

starých pánov – 350 eur.  

Zmeny pracovníkov OcÚ 

Ku dňu 31.12.2013 skončil Miloslavovi Mikulášovi pracovný pomer a bol aj členom 

Likvidačnej komisie OcÚ. Na návrh starostu obce bol do tejto komisie navrhnutý Anton 

Richtárik, ktorý nastúpil na miesto po p. Mikulášovi. K 31.3.2014 požiadala o ukončenie 

pracovnej zmluvy knihovníčka Mgr. Viera Kráľovičová. Nová knihovníčka je od 1.4.2014 

Vlasta Taffernerová.  

Poberatelia dávok v hmotnej núdzi 

V termíne od 1.7.2014 na základe podpísaných dohôd musia poberatelia dávok v hmotnej 

núdzi s trvalým pobytom v obci odpracovať mesačne 32 hodín verejnoprospešných prác pre 

obec.  

Vlčkovce sa rozrastajú – vyrastá nová ulica 

Na jeseň 2014 bola vybudovaná prístupová cesta k pozemkom za cintorínom, zhotovený bol 

pri nej chodník a oplotenie ihriska zo strany cintorína.  

Prenájom bytov 

Na základe žiadostí boli dané do prenájmu byty v bytovom dome č. 68 Natálii Štefunkovej 

a MUDr. Radoslave Richtárikovej spolu s Andrejom Štibravým.  

Kúpa pozemkov 

OZ schválilo kúpu pozemku parc. č. 408/2 v k. ú. Vlčkovce – zastavané plochy a nádvorie vo 

výmere 835 m2, za cenu 1 euro od vlastníka Cukop a. s. Všetky náklady spojené 

s katastrálnym konaním hradili účastníci kúpnej zmluvy. Manželia Ladislav a Jana Zaťkoví, 



ktorí zrekonštruujú časť komunikácie telesa do kolaudácie rodinných domov na parcele č. 

407/1.  

Finančná podpora záujmového vzdelávania a zariadenia pre seniorov 

Aj na rok 2014 schválilo OZ príspevok 30 eur na žiaka, pre dvoch žiakov s trvalým pobytom 

v obci Vlčkovce na záujmové vzdelávanie v CVČ v Trnave. Pre zariadenie seniorov 

v Križovanoch bol schválený príspevok 33,20 eur na osobu, ktorá je z Vlčkoviec. V zariadení 

sú dvaja naši občania.  

Separovaný zber 

V priebehu októbra boli do domácností dodané modré plastové vrecia na priebežný zber 

plastov, plechoviek, konzerv, tetrapakov. K bytovým domom v Majíri boli pristavené 1 100 

litrové kontajnery na tento zber. Po októbrovom termíne boli v obci zrušené zvony na zber 

PET fliaš a premiestnené zvony na zber skla.  

UDALOSTI CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

VOĽBY PREZIDENTA SLOVENSKEJ REPUBLIKY 

V obci Vlčkovce sa hlasovania v prvom kole zúčastnilo 48,31 % oprávnených voličov.  

Výsledky hlasovania v obci Vlčkovce dňa 15.3.2014 – I. kolo 

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 1 070 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky 517 

Počet odovzdaných obálok 517 

Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov 514 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov: 

1. Róbert Fico 163 – 31,53 % 

2. Radoslav Procházka 137 – 26,50 % 

3. Andrej Kiska 109 – 21,08 % 

4. Milan Kňažko 60 – 11,61 % 

5. Pavol Hrušovsnký 20 – 3,87 % 

6. Helena Mezenská 9 – 1,74 % 

7. Ján Jurišta 4 – 0,77 % 

8. Jozef Behýl 3 – 0,58 % 

9. Ján Čarnogurský 3 – 0,58 % 

10. Viliam Fischer 3 – 0,58 % 

11. Gyula Bárdos 1 – 0,19 % 

12. Milan Melník 1 – 0,19 % 

13. Jozef Šimko 1 – 0,19 % 

14. Stanislav Martinčko 0 – 0,00 % 

Výsledky hlasovania v II. kole – dňa 29.3.2014:  

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 1 062 

Počet oprávnených voličov, ktorým boli vydané obálky 622 

Počet odovzdaných obálok 622 

Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov 617 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov: 

1. Andrej Kiska 335 – 54,29 % 

2. Robert Fico 282 – 45,71 % 



V obci Vlčkovce sa hlasovania v druhom kole zúčastnilo 58,56 % oprávnených voličov. 

Podľa celoštátnych výsledkov II. kola volieb sa stal prezidentom Slovenskej republiky Andrej 

Kiska.  

KOMUNÁLNE VOĽBY 

Výsledky volieb do orgánov samosprávy obce Vlčkovce, konaných dňa 15. novembra 2014 

Počet osôb zapísaných v zozname voličov 1 088 

Počet zúčastnených voličov 357 – 32,8% 

Počet platných odovzdaných hlasovacích lístkov pre voľby starostu obce 324 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby poslancov OZ 347 

Za starostu obce bol zvolený Ing. Ivan Dobrovodský, nezávislý kandidát, počtom hlasov 324 

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov Obecného zastupiteľstva Vlčkovce podľa počtu 

získaných platných hlasov:  

1. Miroslav Falath 246 – nezávislý kandidát 

2. Peter Dano 245 – nezávislý kandidát  

3. Mgr. Marek Kráľovič 240 – nezávislý kandidát 

4. Mgr. Alžbeta Richtáriková 221 – nezávislý kandidát 

5. Tomáš Bočko 205 – nezávislý kandidát 

6. Ing. Ľuboš Šuran 191 – nezávislý kandidát 

7. Ing. Stanislav Černý 185 – nezávislý kandidát 

8. Ing. Mária Bilčíková 179 – nezávislý kandidát 

9. Vladimír Kollár 176 – nezávislý kandidát 

Náhradník – kandidát:  

1. Bc. Daniela Kvetanová 168 – nezávislý kandidát 

Novozvolený starosta obce Ing. Ivan Dobrovodský obstál na svojom poste bez konkurencie, 

pokračoval v druhom volebnom období.  

TRNAVSKO – regionálne noviny č. 47/21 z 21.11.2014: „Zo zvolenia sa predčasne mohli 

tešiť kandidáti na starostov v obciach Bohdanovce na Trnavou, Dlhá, Vlčkovce a Voderady. 

Nemali totiž protikandidáta a na zvolenie im stačil jeden hlas. Vlčkovce povedie druhé 

volebné obdobie Ivan Dobrovodský, nezávislý kandidát.“ Toľko z úryvku.  

Staronovému starostovi a poslancom OZ želáme veľa tvorivých úspechov, vzájomného 

porozumenia, aby ich práca bola naďalej prospešná pre občanov a rozvoj obce! 

Výsledky hlasovania vo voľbách do EURÓPSKEHO PARLAMENTU  v obci Vlčkovce, 

konaných 24.5.2014:  

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 1 068 

Počet odovzdaných obálok 117 – 10 95 % 

Počet platných hlasov odovzdaných pre všetkých kandidátov 114 

Z počtu 29 politických subjektov získalo najviac hlasov: 

1. SMER – sociálna demokracia 44 – 38,54 % 

2. Kresťanskodemokratické hnutie 24 – 21,05 % 

3. Sloboda a Solidarita 14 – 12,28 % 

Vo voľbách do Európskeho parlamentu získali ďalšie politické subjekty od 4,38 % do 0,87 % 

hlasov, 13 subjektov nezískalo žiadny hlas.  



VLČKOVSKÝ OBČASNÍK 

 V tomto roku sa do rodín dostalo iba jedno číslo Vlčkovského Občasníka. Na úvodnej 

stránke bol príhovor starostu obce Ing. Dobrovodského s poďakovaním a prianím 

k Vianociam a novému roku občanom, poslancom, sympatizantom a sponzorom obce. Ďalej 

informácie z ustanovujúceho zasadnutia OZ, zloženie komisií, rozdelenie poslaneckých 

obvodov, akcie zrealizované v roku 2014 na zveľaďovaní obce, kamerový systém.  

Nechýbali informácie o kultúrnych podujatiach, informácie z matriky, termíny zasadnutí OZ 

v roku 2015.  

Prospešný bol harmonogram vývozu komunálneho a zmesového odpadu 2015. Upozornenie 

k vykurovaciemu obdobiu z pohľadu požiarnej bezpečnosti.  

Riaditeľka ZŠ a MŠ PaedDr. Iveta Krchňáková uviedla príspevok k Oceneniu obce Vlčkovce: 

„Obec s najpriateľskejším vzťahom k mládeži.“ Vlčkovce vyhrali toto ocenenie za 

mimoškolské aktivity s deťmi, vedenie detí k environmentálnej výchove, k spoznávaniu 

kultúrnych, športových a historických hodnôt obce. Ocenenie prebral starosta obce Ing. 

Dobrovodský. Úspech našej malej školy. Blahoželáme! 

V ďalšom článku bol príspevok riaditeľky školy venovaný rodičom a občanom, zameraný 

všeobecne na súčasnosť našej školy, aktivity, úspechy, moderné učebné pomôcky. Nechýbala 

pochvalná spolupráca s obcou a s rodičmi, tiež aj s kolektívom pracovníkov školy.  

Vydaný bol HISTORICKÝ KALENDÁR 2015. Prezentuje historické a staré objekty obce 

z dobových fotografií, ktoré sa zachovali medzi obyvateľmi. Je to výborná spomienka pre 

starých, ale aj ukážka mladším obyvateľom, ako to v obci kedysi vyzeralo. Kalendár bolo 

možné zakúpiť na OcÚ za cenu 5 eur.  

Pri vstupe do obce víta návštevníkov nová tabuľa na križovatke s pohľadom na náš kostol 

a s nápisom „VÍTA VÁS OBEC VLČKOVCE.“ Popri dopravných značkách upútajú označnia 

Vlčkovce sever, Vlčkovce juh.  

Ustanovujúce zasadnutie novozvoleného zastupiteľstva obce sa konalo 4.12.2014. Starosta 

obce zložil slávnostný sľub a ujal sa funkcie na ďalšie štvorročné obdobie. Do rúk starostu 

zložili svoj sľub aj novozvolení poslanci do OZ. Ďalej pokračovali organizačné záležitosti, 

zloženie komisií, rozdelenie poslaneckých obvodov. Zastupovaním starostu bol naďalej 

poverený Peter Dano. Zvolaním zasadnutí OZ ak tak neurobí starosta, bol poverený Ing. 

Stanislav Černý. Ďalší sobášiaci boli určení Ing. Mária Bilčíková a Mgr. Marek Kráľovič. Za 

doterajšiu spoluprácu poďakovala MUDr. Darina Marušiaková, Ing. Michal Bilčík, Ing. 

Ľubomír Dano, JUDr. Rudolf Bott, ktorí po dlhšom pôsobení nekandidovali. O uvoľnenie 

z funkcie kontrolóra obce požiadal Ing. Valachovič. Všetkým odchádzajúcim poďakoval 

starosta obce.  

Zloženie jednotlivých komisií pre volebné obdobie 2014 – 2018:  

Sociálna a vzdelávacia: Mgr. Alžbeta Richtáriková – predseda, Miroslav Falath – člen, Tomáš 

Bočko – člen, Bc. Daniela Kvetanová – člen z radov občanov.  

Finančná a správy majetku: Ing. Stanislav Černý – predseda, Ing. Ľuboš Šuran – člen, Peter 

Dano – člen, Ing. Michal Bilčík – člen z radov občanov.  

Kultúrno-športová: Ing. Mária Bilčíková – predseda, Vladimír Kollár – člen, Tomáš Bočko – 

člen, Mgr. Marek Kráľovič – člen, Helena Beláková – člen z radov občanov, Mária Madarová 



– člen z radov občanov, MUDr. Darina Marušiaková – člen z radov občanov, JUDr. Rudolf 

Bott – člen z radov občanov, Radovan Kašša – člen z radov občanov, Ing. Juraj Krasňanský – 

člen z radov občanov. 

Komisia pre prešetrovanie sťažností: Ing. Mária Bilčíková – predseda, Mgr. Marek Kráľovič 

– člen, Ing. Stanislav Černý – člen, Mgr. Alžbeta Richtáriková – náhradník, Ing. Ľuboš Šuran 

– náhradník.  

Ochrany životného prostredia a verejného poriadku: Mgr. Marek Kráľovič – predseda, 

Vladimír Kollár – člen, Ing. Ľuboš Šuran – člen, JUDr. Rudolf Bott – člen z radov občanov, 

Bc. Daniela Kvetanová – člen z radov občanov, Ing. Michal Bilčík – člen z radov občanov.  

Komisia na ochranu verejného záujmu: Ing. Ľuboš Šuran – predseda, Peter Dano – člen, Ing 

Stanislav Černý – člen. 

Vytvorených bolo 9 poslaneckých obvodov.  

KULTÚRNO-SPOLOČNESKÝ ŽIVOT V OBCI 

Ožili fašiangové zvyky 

Fašiangové obdobie rozprúdilo veselosť a tradičné zvyky, tento rok bol fašiang o niečo dlhší. 

V sobotu 1. marca naši mládenci – maškary pozývali na rozlúčku s basou. Asi o 10. hodine sa 

vybrali dom za domom s fašiangovými pesničkami a vinšom vytancovať dievky, babky aj 

mládencov. Ťažko bolo spoznať, kto sa za maskami skrýva, ktorý z nich bol Juraj Bott, 

Plechlo, Richtárik, Kaššaj, Robo Dano, Peter Viselka. K výbornej nálade a tancu im pomáhal 

Roman Halan – harmonikár, nevadí, že bol požičaný z Krupej. Počasie im prialo ale veru kým 

prešli celú dedinu, mali toho vyše hlavy a možno aj v hlave.  

Večer o 19. hod. priniesla veselú náladu do sály OcÚ naša Vlčkovanka s hudobníkom Jožkom 

Šulecom. V úvode pozdravila fašiangovým vinšom Irmuška Hlavičková a MUDr. 

Marušiaková všetkých privítala. Z repertoáru vybrali tie najveselšie staršie, ale aj nové 

pesničky. V tom najlepšom ich hlučným krikom vyrušili naše domáce – tmavšie šmelinárky 

Silva a Jožko. S ťažkými kuframi sa vybrali do Kanady. Stopol ich dôsledný policajt J. Bott 

pri kontrole cestovných dokladov, a tak museli zostať doma. Cesta sa vydarila len ich deťom 

Majke Miterkovej a Miškovi Bilčíkovi. Scenár sa autorovi Jožkovi Gabrielovi opäť vydaril.  

Čas prípravy na pochovávanie basy a aj po, vyplnil p. Kalapoš so speváčkou a v sále sa 

rozprúdil tanec. Po hodine tanca vstúpil smútočný sprievod. Rozlúčku vykonal nový pán farár 

Jožko Gabriel, ktorý sa stačil rekvalifikovať s osvedčeným kaplánom Jurom Jakubechom. 

Keďže do popolcovej stredy zostali ešte štyri dni, tanec pokračoval aj po obrade, veď 

občerstvenie bolo bohaté, cigánska, kofola a podľa chuti.  

Vlčkovská klobása 

Ani muži sa nedali zahanbiť, bojovali o Vlčkovskú klobásu. Aj Vlčkovská klobása 2014 dňa 

8. februára IV. Ročník bola úspešná. Hodnotili sa kategórie HOBBY – domáci majstri mäsiari 

– 46 vzoriek a kategória PROFI – profesionálny mäsiari – 19 vzoriek.  

40 účastníkov, ktorí zároveň ako porotcovia hodnotili všetky vzorky s maximom 20 bodov. 

Víťazom v kategórii HOBBY sa stal Ľuboš Králik z Vlčkoviec. V kategórii PROFI sa stal J. 

Brocka z Hlohovca.  

Konečne u nás Jedlá starých materí 

Konečne sa aj u nás konalo „putovné podujatie Jedlá starých materí,“ dňa 5. apríla v sobotné 

popoludnie. Na príprave sa podieľalo 24 žien a 3 muži. Príhovor predniesol poslanec NR SR 

a podpredseda TTSK Augustín Hambálek. Ako hostia sa zúčastnili zástupcovia 7. obcí. 



Náladu spestrila svojim vystúpením Vlčkovanka. Škoda, že toto podujatie nebolo prístupné 

pre verejnosť – nie ochutnávkou, ale len úvodnou prehliadkou. Z priestorových a technických 

príčin to nie je možné zabezpečiť.  

Stavanie mája 

Posledný aprílový deň bol dôležitý hlavne pre našich mládencov, ktorí pripravovali tradičné 

„Stavanie mája.“ Asi o 16.30 hod. išlo 13 mládencov od cintorínskej uličky, kde si pripravili 

strom k hostincu. Pokúšali sa aj o spev pesničky „V hlbokej doline“ s trochu hlbokými 

hlasmi, unavenými z celého dňa od prípravy. Pred hostincom už bol pripravený veľký stan 

s lavičkami. Po 20. hodine už bolo všetko obsadené, ulicou sa šírila vôňa hranolkov, cigánskej 

a pre deti bola pripravená opekačka, ozývala sa hudba. Až po 22. hodine preniesli máj ulicou. 

Pred polnocou sa máj hrdo týčil popri ceste.  

1. mája sme si pripomenuli 10. výročie vstupu SR do EÚ 

 

Deň matiek 

11. mája žiaci ZŠ a MŠ pripravili oslavu Dňa matiek.  

 

Deň detí 

7. júna pri príležitosti osláv Dňa detí bolo veselo na ihrisku TJ. Deti mali veľkú radosť 

z pripravených súťaží, ukážky policajnej, hasičskej techniky, policajných psov, jazdy na 

štvorkolkách. Pochutnali si na cukrovej vate, nanukoch, ktoré zabezpečila obec zdarma. 

Dospelí si vychutnávali guláš. 

 

Vlčkovský guláš 

Všetkých 17 súťažných tímov si odnieslo symbolické víťazné poháre za GULÁŠ a prvých 7 

družstiev bolo ocenených podľa bodového hodnotenia (7.6.2014):  

1. GULÁŠ BANDA 

2. B-TEAM 

3. CHUDÉ S TLSTÝM 

4. FARKAŠÍNSKI KOVBOJI 

5. SVATOVCI 

6. FISHING GULAS TEAM 

7. T. R. I. – Vlčkovské tajomstvo 

Lákavé boli názvy všetkých mužstiev, názvy gulášov a hlavne vôní a chutí.  

Výročie SNP 

23. august – 70. výročie SNP, večer sa konal pietny akt pred pomníkom padlých pri kostole. 

V rozhlase znela pieseň „Hoj vlasť moja“ a príhovor MUDr. Marušiakovej. Že, starosta obce 

s poslancami OZ položili veniec k pomníku. Piesňou „Aká si mi krásna ty rodná Zem moja“ 

prispeli k tejto spomienke naše ženy z Vlčkovanky.  

1. september – Deň Ústavy SR – 22. výročie vyhlásenia samostatnosti SR. Tento štátny 

sviatok predĺžil víkend na štvordňový.  

Dudvážsky okruh – kultúra za humnami  

V roku 2010 uzatvorili obce od Trakovíc, cez Bučany, Brestovany, Dolné Lovčice, Zavar, 

Šúrovce, Križovany nad Dudváhom, Vlčkovce, Opoj po Majcichov „Zmluvu o partnerstvo.“ 



Účelom bola reprezentácia projektu „Dudvážsky okruh“ návštevníckych atraktivít 

prímestského cestovného ruchu. Zastupujúcou obcou sú Križovany nad Dudváhom.  

Na prezentačných akciách „Kultúra za humnami“ dňa 17.5. v Hlohovci a 24.5. v Trnave, našu 

obec reprezentovala Vlčkovanka, Martin Geišberg, Emil Gabriel s drevorezbou, MUDr. 

Darina Marušiaková výšivkami spolu s Teréziou Uhrovičovou, Margita Glasová a Priska 

Kubovová pletenými výrobkami z papiera a servítkovou technikou.  

28. septembra sa konala Výstava ovocia, zeleniny a kvetov, ručných prác, viac sa dozvieme 

v časti ZO SZZ 

25. októbra bolo na OcÚ v rámci Mesiaca úcty k starším Posedenie pre občanov nad 75 

rokov. Po krátkom programe Vlčkovanky bolo posedenie s občerstvením.  

Mikuláš deťom 

Už sa priblížili adventné dni. V predvečer Mikuláša 5.12. sa rozsvietil strom pred OcÚ. Na 

príchod Mikuláša sa tešili pozvané deti vo veku 6 – 12 rokov, s trvalým pobytom vo 

Vlčkovciach. Mikuláš prišiel aj s pomocníkmi – anjelom a s čertom. Po programe detí ZŠ 

a MŠ boli odovzdané všetkým pozvaným deťom sladkosti, ktoré pripravila obce Vlčkovce.  

Úcta k starším 

V nedeľu 7.12. popoludní sa uskutočnilo vianočné posedenie pre všetkých našich dôchodcov. 

Precíteným predvianočným príhovorom a privítaním prítomných sa v úvode predstavila 

novozvolená poslankyňa Ing. Mária Bilčíková. Krátkym pozdravom vystúpil starosta Ing. 

Dobovodský. Poďakoval MUDr. Marušiakovej za doterajšiu viacročnú prácu poslankyne OZ 

a predsedníčky kultúrnej komisie. Ako vďaku jej odovzdal symbolickú kyticu troch ruží.  

V programe vystúpila Vlčkovanka so svojimi hosťami. Slova sa ujali jazyčnice Margita 

Glasová a Silvia Dudášová. Pri driapaní peria vtipne a výstižne poukázali aj na upravené 

prostredie parku pod kostolom, kríky so zvieratkami pred školou, nezostali nič dlžné ani 

kritike. Na pomoc im prišli speváčky z Vlčkovanky. Medzi tým v sále kde koho poometala 

Lucia – Majka Miterková. Naše speváčky s harmonikárkou Lidkou Retzerovou rozveselili 

pesničkami prítomných. Postupne pridali vianočné piesne, ktoré si stihol vypočuť aj náš nový 

duchovný otec Maroš Lovič. Nakoniec ako vždy naši noví poslanci Vladimír Kollár a Tomáš 

Bočko odovzdali každému dôchodcovi balíček salóniek. Ako to už býva, sála bola plná 

dôchodcov. Občanom 70. a viac ročným pri osobnej návšteve odovzdali poslanci OZ 

bonboniéru.  

Vlčkovské Vianočné trhy mali úspech 

V ďalšiu nedeľu 14.12. sa v sále OcÚ konal Prvý ročník Vlčkovských Vianočných trhov. 

Stoly boli plné výrobkov našich, sem-tam aj cudzích šikovných rúk žien aj mužov. Veľa bolo 

aj záujemcov obdivujúcich aj kupujúcich, tiež pri občerstvení. V ponuke boli napr. 

medovníčky a vankúše Aleny Kalivodovej, háčkované stromčeky, vianočné gule Daniely 

Potiskovej, anjel, betlehem a iné drevorezby Emila Gabriela, zbierka kníh od Marty 

Šimekovej, háčkované šálky od rodiny zo Serede. Veľmi pekne boli zdobené medovníčky od 

Ing. Márie Bilčíkovej, zaujímavé maľby s využitím počítačovej grafiky ponúkala Ľubica 

Danová. Ochutnať aj zakúpiť sa mohli šamrolky či rožky plnené párkom od Daniely 

Bartošovej. Prezentovali sa aj naši poslanci Tomáš Bočko, Juraj Bott mali v ponuke vianočné 

oblátky, praclíky, lokše. Záhradkári ponúkali víno, Mgr. Marek Kráľovič punč aj medovinu. 

Nechýbala ani kapustnica, ktorú varili poslanci Peter Dano a Vladimír Kollár. Veľmi pekné 



boli výrobky našich detí zo ZŠ a MŠ, stromčeky z točeného papiera, anjeličkovia a drobné 

ozdoby z cestovín a iné. Pracovníčky OcÚ ponúkali pohľadnice a Kalendáre Vlčkoviec. 

Tovar bol bohatý ako na veľtrhu. Tešíme sa na ďalší ročník.  

 

ZDRAVOTNÍCTVO 

Aj v roku 2014 sa o zdravie našich občanov starala všeobecná lekárka MUDr. Anna Vargová. 

Okrem bežných vyšetrení poskytovali preventívne prehliadky. Záujem zo strany občanov bol 

v jesennom období o očkovanie proti chrípke. Ordinačné hodiny u nás sú v utorok a vo 

štvrtok. Počas zastupovania poskytovalo ošetrenie Zdravotné stredisko v Zavare. Zubné 

ošetrenia naďalej vykonávala MUDr. Poliačiková Marta, denne. Vyšetrenie poskytovala pre 

Opoj aj Majcichov.  

Obecná  knižnica 

V roku 2014 evidovala 1 026 výpožičiek, z toho: 828 odbornej literatúry pre dospelých, 78 

krásnej literatúry pre dospelých, 48 odbornej literatúry pre deti, 38 krásnej literatúry pre deti, 

34 výpožičiek periodík, 630 prezenčných výpožičiek.  

Vedenia obecnej knižnice sa od marca 2014 ujala Vlasta Taffernerová. Počet prevádzkových 

hodín pre verejnosť je 4 hod./týždeň. Knižnica je umiestnená v nových priestoroch, podľa nej 

je to aj jeden z dôvodu poklesu čitateľov. Zvlášť chýbajú matky s deťmi. Do knižnice 

pribudlo 30 nových kníh. Mnohí čitatelia držia aj 5 kníh po dobu 5 – 6 rokov, posielajú sa im 

upomienky, zatiaľ s malou odozvou.  

NAPÍSALI – POVEDALI O NÁS 

PARDON Trnava 22/2014 uviedli reklamu na benefičné podujatie HELPfest, s dátumom 

konania 8.6.2014 od 10.00 hod., vstupné 3 €, deti zdarma. Moderátori Martin Nikodým 

a Katka Brychtová. V programe sa ďalej dalo nájsť ŽUŽU divadielko workshop s potvorou, 

ukážky špeciálnych výcvikov psov, lukostreľba, koníky, motorkári, maľovanie na tvár. 

Z množstva hudobných skupín a spevákov: Desmod, Fragile, Robo Papp, Zdenka Predná, 

Dominika Mirgová a ďalší.  

Ďalšiu reklamu uverejnil PARDON Trnava 30/2014 z 25.7. s názvom: „VLČKOVCE 

DEŤOM.“ Oznamoval 8. narodeniny Motorestu ESO Vlčkovce. Dátum akcie 10.8.2014 od 

14.00 do 17.00 hod. Vstupné 5 €. Program: maľovanie na tvár, nafukovacie atrakcie, súťažné 

stanoviská, odmeny pre deti, divadelné predstavenie, divadelná show Fíha Tralala.  

Regionálne noviny TRNAVSKO č. 41 z 10.10.2014 uverejnili oznam: „Zavarskí policajti 

zachránili život mužovi vo Vlčkovciach.“ Bol to iba oznam bez ďalšieho textu. Klebietka – 

vraj išlo o muža z Opoja, na lávke nad R1, podľa všetkého na naše hody. Zasahovali vraj aj 

pri bitke pred hostincom – tak sa hovorilo.  

Rodný môj kraj – ŽUPNÝ MAGAZÍN č. 13/2014 v časti Z nášho regiónu sa na fotografii tak 

trochu usmieva náš starosta Ing. Ivan Dobrovodský. V úvode článku bol úryvok s histórie 

obce. Ďalej pokračovalo: „Počas štyroch posledných rokov prešla naša obec významnými 

zmenami. Značné zmeny sa vykonali na budove ZŠ, ... rekonštrukcia OcÚ – interiéru, 

rekonštrukcia chodníkov a komunikácii, detského ihriska, sociálnych zariadení v športovom 

areáli, celoobecný vodovod a výsadba novej zelene. Rekonštrukcia ďalších objektov, bytov 



a priestorov prispela k skvalitneniu života v našej obci.“ Ďalšie údaje boli z oblasti kultúrneho 

vyžitia, organizovania akcií a spoločenských organizácií.  

V čísle 16/2014 ŽUPNÉHO MAGAZÍNU nenápadný nadpis Animátor roka pri ňom foto 

s titulkom „Starosta obce Vlčkovce preberá ocenenie.“ Združenie na podporu detí a mládeže 

v Trnavskom kraji už 8. krát odovzdali ceny obciam s najpriateľskejším vzťahom k mládeži 

a najaktívnejším dobrovoľníkom dňa 14.12. v kine Hviezda v Trnave. S počtom obyvateľov 

do 1 000 vyhrala obec Dolný Lopašov a z väčších obcí vyhrali Vlčkovce. Financie na 

vytváranie prostredia pre mládež a mladé rodiny získava obec z vlastných zdrojov, čo je pre 

veľa iných miest nemožné. Ivan Dobrovodský, starosta Vlčkoviec, sa k otázke nedostatku 

peňazí vyjadril jasne: „Kto hľadá, ten nájde.“ 

MY – Trnavské noviny 7.4.2014/ č. 13 venovali celú stranu „Ochutnávke jedál starých materí. 

Tradičné pokrmy z regiónu si pripomenuli vo Vlčkovciach.“ To boli titulky obsiahleho 

článku. Čo sme sa dozvedeli: 13. ročník Ochutnávky hostil viac ako 120 pozvaných (moja 

poznámka: škoda, že sme to nemohli aspoň vidieť). Stretli sa tu nielen domáci zástupcovia, 

ale aj obyvatelia a starostovia obcí Opoj, Majcichov, Hoste, Abrahám, Pavlice, Veľký Grob 

a Pusté Úľany... Starosta Ing. Dobrovodský okrem iného povedal: „Okrem špecialít, ktoré 

sem priniesli zo všetkých obcí, sme pripravili aj prezentáciu starej kuchyne. Návštevníci si 

mohli pozrieť ako vyzeral dobový nábytok, riady, výšivky alebo kolíska.“ Súčasťou 

slávnostného otvorenia bolo oceňovanie starostov. Veľkú putovnú varechu odovzdal náš 

starosta Tiborovi Marekovi – starostovi Majcichova.  

O dobrú náladu sa postarala spevácka skupina Vlčkovanka, ktorá si pripravila špeciálny 

program práve pre toto podujatie. Prítomných potešili pesničkami z tvorby Jozefa Šuleca, 

ktoré ospevujú víno i obec Vlčkovce. tá bola v minulosti známa silnou tradíciou zabíjačiek, 

špeciality z mäsa preto nemohli chýbať ani na slávnostnej tabuli: „Pripravili sme pečený 

a paprikový bôčik či huspeninu. Hosťom ponúkame aj starostovskú kapustnicu, plnú 

poctivých ingrediencií. Nechýba v nej údené, klobása, ani dubáky,“ doplnil Dobrovodský. Na 

Vlčkovskom stole nechýbali ani oškvarky, citrónový zákusok, bábovka, či umelecky zdobené 

medovníky. Ďalej sú opisované špeciality zúčastnených obcí. Text bol doplnený fotografiami, 

napr. aj požehnanie plných stolov kňazom Ľubošom Matúšom.  

Našu obec navštívili 4.11. redaktori TV JOJ. Pripravili reláciu, ktorá bola odvysielaná 18.11. 

v rámci vstupov v hlavných správach s názvom „UHÁDNITE, KTORÁ JE TO DEDINA.“ 

Uviedli nás ako obec s dvomi križovatkami na R1, čím sa môže pochváliť máloktorá obec, 

ako aj zbierkou policajných čiapok alebo futbalistov – reprezentantov Spartaka Trnava. Zopár 

informácií podali aj z histórie obce, k pôvodu názvu obce využili sochu sv. Vendelína, pri 

ktorom je kríženec vlka a ovce, teda Vlčk-ovce. Popri ukážkach z obce porozprával 

o úspechoch starostu Ing. Dobrovodský. Pochvalne o úpravách priestorov v obci sa vyjadrila 

Iveta Nemčeková, Matej Kubíček, Mária Kociánová – obyvatelia.  

Rodný môj kraj – ŽUPNÝ MAGAZÍN 12/2014 v časti Historický kalendár pripomenul: 

„1944 – vo Vlčkovciach sa narodil informatik, pedagóg a odborný publicista PAVOL 

HORVÁTH, riaditeľ Ústavu výpočtovej techniky SVŠT.“ (pozn.: u nás v pamäti zostal 

príbuzným starším, resp. študentom SVŠT) 

  



CIRKEVNÝ ŽIVOT V OBCI 

Slávnostný začiatok roka  

Nový rok 2014 sa predstavil zamračeným, usmokleným počasím, ale úvod, teda začiatok 

v kostole bol pekný, v znamení Roka Sedembolestnej Panny Márie. V tomto zmysle bol 

ladený aj Pastiersky list Otcov biskupov. Tak ako v úvode znela pieseň k Panne Márii, 

rovnako oduševnene na záver Pápežská hymna. Nechýbali blahoželania pána farára a tiež 

stisky rúk veriacich pri stretnutiach. V miestnom rozhlase sme si po omši vypočuli príhovor 

starostu obce Ing. Dobrovodského. Vianočné obdobie pokračovalo pri rozsvietenom 

vianočnom stromčeku obvyklými sviatkami.  

Obnovenie manželského súhlasu „Zlatá svadba“ 

25.1. bol významným dňom pre nášho kostolníka Františka Vidličku. S manželkou Vierkou 

oslávili pri slávnostnej omši Zlatú svadbu. Pri slávnostnej výzdobe kostola predniesol na 

začiatku poďakovanie a prosbu do ďalších dní pán Vidlička, potom si spoločne obnovili 

manželský súhlas. Pán farár Škriputa im poďakoval za obetavú službu v kostole. Po sv. omši 

sa k blahoželaniu pridali aj prítomní.  

Veľkonočná procesia cez Park pod kostolom 

5. marca už bola Popolcová streda a 9.3. Prvá pôstna nedeľa. Veľkonočné sviatky sme začali 

sláviť na Zelený štvrtok 17.4. s našim p. farárom. Veľký Piatok s d. p. Haramiom. Sám 

prečítal Pašie (modlitby v 10. bodoch), aj spieval. Vzkriesenie tiež s nami slávil. Prvý raz sa 

konala procesia cez Park pod kostolom, nie cez dedinu. Bolo to celkom pekné, až na slabé 

ozvučenie, modlitby pri zastaveniach konali určené ženy. Výhoda to bola pre starších 

a chorých, nemuseli veľa chodiť. Omšu na Veľkonočnú nedeľu celebroval d. p. Bosý, hrou na 

organe oživila Evka Sekelyová-Brocková.  

Výzva Aliancie za rodinu 

V priebehu apríla sme mali možnosť podpísať Petíciu za vypísanie referenda Za rodinu, na 

základe Výzvy Aliancie za rodinu.  

Svätorečenie Jána Pavla II. a Jána XXIII.  

Pamätným dňom sa stal 27. apríl 2014, keď Svätý Otec František vyhlásil za svätého Jána 

Pavla II. a Jána XXIII. Svätorečenie uskutočnil na Svätopeterskom námestí vo Vatikáne. Stalo 

sa tak potom, čo Jánovi Pavlovi II. bol uznaný druhý zázrak. Rímskokatolícku cirkev viedol 

27 rokov, bol svedkom pádu komunizmu. Ján XXIII. Zvolal reformný II. Vatikánsky koncil. 

Pápežom bol v rokoch 1958 – 1963.  

Sviatosť krstu, birmovania a Eucharistie 

Výnimočný charakter mala omša 4.5., bol to deň krstu malého Radoslava. Celú omšu 

sprevádzali spevom a hrou mladí rodičia Trnkoví, Šuranoví, Nemčeková, s ktorými inokedy 

spieva aj Radkova mama.  

10.5. bola v našej farnosti Birmovka. Sviatosť birmovania udeľoval J. E. Mons. Ján Orosch, 

trnavský arcibiskup.  

18.5. nádherne vyzdobený kostol, nástenky, ozdobené lavice, vítali našich troch 

prvoprijímajúcich chlapcov. Atmosféra bola slávnostná ako by ich bolo 20.  

Ďalšiu Zlatú svadbu oslávili 5. septembra manželia Fridolín a Rozália Danoví a 60. výročie 

sobáša si pripomínali 11. septembra manželia Milan a Antónia Šimoví.  

  



Významné sviatky: 

Nový Sviatok „Krista Najvyššieho Kráľa“ bol 12.6. od tohto roku sa bude sláviť vždy vo 

štvrtok po Nedeli Zoslania Ducha Svätého.  

19.6. bola procesia na Božie Telo – Najsvätejšie Kristovo Telo a Krv opäť v Praku pol 

kostolom  

5.7. bol sviatok Sv. Cyrila a Metoda, štátny sviatok. Slávnostná omša sa konala v Nitre na 

Svätoplukovom námestí za účasti poľského arcibiskupa z Ľubliny, apoštolského nuncia M. 

Giordana na Slovensku a zástupcov vlády SR. Bol ukončený Rok slovanských vierozvescov 

sv. Cyrila a Metoda.  

15.9. Sviatok Sedembolestnej Panny Márie patrónky Slovenska, štátny sviatok, národný. 

Celonárodná slávnosť bola v Šaštíne, pred Bazilikou minor za účasti cirkevných a štátnych 

predstaviteľov a pútnikov. 450 rokov uctievania Sedembolestnej Panny Márie a 50. výročie 

vyhlásenia za Patrónku Slovenska.  

V tradičnom čase 13. – 21.11. sa konala Trnavská Novéna. V tomto roku uplynulo 70 rokov 

od prvej Novény v Trnave.  

19.10. Sv. Otec František vyhlásil za blahoslaveného pápeža Pavla VI. 26. septembra si cirkev 

bude každoročne pripomínať blahoslaveného Pavla II.  

11.11.  o 11 hodine a 11 minúte sa rozozvučali zvony na kostole na pamiatku padlých v 1. a 2. 

svetovej vojne. Žiaci položili kyticu pri pomníku padlých pred kostolom.  

Zmeny v našej farnosti:  

28.9. po nedeľnej sv. omši oznámil pán farár Libor Škriputa, že bol preložený do farnosti 

Sereď, na miesto dekana. Bolo to prekvapenie pre nás a bude to nová skúsenosť pre neho, 

ktorú mu prajeme, ale bude nám po 15. rokoch chýbať. Zotrval ešte ďalšie dni, oficiálne sa 

rozlúčil 19. októbra kostolník F. Vidlička, poďakoval za všetko, čo pre nás urobil a s kvetmi 

poďakovala S. Dudášová. Pán farár sa rozlúčil dojatý, vo farnosti pôsobil od 1.11.1999. 

Sľúbil, že bude na nás myslieť v modlitbách a ak bude niekedy pozvaný, rád príde. Ešte sme 

spolu oslávili naše hody 6.10. a tiež výročie posviacky nášho chrámu 14.10.  

O týždeň v nedeľu 26. októbra na sv. omši sme privítali nášho nového kňaza d. p. Maroša 

Loviča. V mene všetkých ho privítal F. Vidlička a kvetom S. Dudášová. Mladý, usmievavý sa 

po omši trochu viac predstavil. Má 37 rokov, rodák z Horehronia – Polomky z Radvane. 

Verme, že sme opäť dostali dobrého pastiera.  

Sviatky Všetkých svätých sme už prežívali s našim novým duchovným otcom. 1.11. o 14.30 

sa konala na cintoríne pobožnosť za zosnulých.  

Prvá adventná nedeľa bola 30.11. so svätením adventných vencov. V túto nedeľu vyhlásil Sv. 

Otec „Rok zasväteného života.“  

18.12. ráno o 6. hod. bola po rokoch u nás prvá Rorátna omša. Bol to pekný zážitok ešte pred 

svitaním, iba pri sviečkach. Pán farár priniesol horúci čaj, ktorý výborne chutil. Malé 

pohostenie s koláčikmi pripravila rodina, na ktorej úmysel sa konala omša. Roráty boli u nás 

ešte 20.12., ostatné dni v Križovanoch.  



24.12. na Štedrý deň sme si mohli odniesť betlehemské svetlo z kostola a z cintorína. 

Vianočné sviatky sme slávili s našim p. farárom Lovičom, obetoval sa po všetky dni, k tomu 

spovede až doplatil zdravím, tak 28.12. v nedeľu Svätej Rodiny celebroval zastupujúci kňaz. 

Omšu hrou na organe oživila Lidka Retzerová, ktorú motivovali koledy už počas vianočných 

omší. Naši najmenší koledovali v kostole po omši s Terezkou Blažekovou a Marekom 

Trnkom s gitarou. Príspevok 330 eur bude použitý na pomoc deťom v Afrike.  

Posledná tohtoročná omša bola na záver roka 31.12. o 14.30. Pán farár Lovič oboznámil 

s krátkym štatistickým prehľadom. Vo farnosti bolo spolu 13 sobášov, 27 pohrebov, 4 krsty. 

Rok sme ukončili ďakovnou pobožnosťou pred Oltárnou Sviatosťou.  

„Nech nám v budúcom roku nič nechýba ANI V HRNCI, ANI V SRDCI!“ 

 

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU 

V novom roku 2014 pokračovali žiaci v škole od 8.1. po vianočných prázdninách jednak 

klasifikáciou a záverom prvého polroka šk. roka 2013/2014, prípravou na 2. polrok, ale aj 

plánovaním ďalšieho šk. roka 2014/2015. Preto už 13.1. sa uskutočnil Deň otvorených dverí 

pre rodičov a priateľov školy a 15.1. zápis budúcich prvákov. Do 1. ročníka bolo zapísaných 8 

žiakov. Do 31.1. bolo možné zapísať deti vo veku 5 až 10 rokov na hudobné odbory ZUŠ. 

Vyučovanie by bolo v tunajšej ZŠ mesačne 4 hodiny, za 6 eur. Aj starší žiaci a študenti do 18 

rokov sa mohli prihlásiť na hudobné odbory do 27.6.  

21.2. sa už všetci žiaci tešili na fašiangový karneval. Ďalšia radosť bola z jarných prázdnin od 

24.2. do 28.2. Veľkonočné prázdniny boli v čase 17.4. až 22.4.  

Vynesením Moreny do potoka sa 4.4. rozlúčili so zimou. 11.4. prechádzali žiaci s pani 

učiteľkami ulicou v rámci Dňa narcisov, aby symbolickým narcisom obdarovali darcov za 

dobrovoľný príspevok pre Ligu proti rakovine, pre onkologicky chorých pacientov.  

Riaditeľské voľno si vychutnali 2. mája.  

Pre svoje mamy a staré mamy pripravili s láskou hodnotný program. Predviedli sa na Deň 

matiek, ktorý sme slávili v obci v nedeľu 11. mája. Mamičky a babičky obdarovali 

vlastnoručne zhotoveným darčekom. Prítomné ženy boli obdarované kvetinou od OcÚ.  

Okrem uvedeného, absolvovali ďalšie výchovno-vzdelávacie podujatia. Vo februári navštívili 

McDonald v Trnave a Výchovný koncert v Majcichove. V rámci Mesiaca knihy sa zúčastnili 

na besede so spisovateľkou v Okresnej knižnici v Trnave. 11.3. absolvovali besedu 

s policajtmi „Oliho príbeh.“ Deň pred tým sledovali vystúpenie sokoliarov s ukážkou dravých 

vtákov.  

21.3. počas Svetového dňa vody mali v škole rôzne aktivity o vode. Navštívili aj bábkové 

divadlo Dúha s predstavením „Katkine výmysly“ o knihách. V rámci Dňa Zeme zase divadlo 

„Ufúľaná rozprávka“ v sále OcÚ. V apríli uskutočnili exkurziu do Hvezdárne a múzea 

v Hlohovci. Cez Veľkonočné tvorivé dielne sa pripravovali na Veľkonočné trhy. V máji bolo 

ďalšie divadlo „Traja tučniaci“ v Trnave.  

MDD oslávili 2.6. v kine v Seredi. V dňoch 4.6. – 6.6. absolvovali pobyt v škole v prírode na 

Dobrej Vode. Červený Kameň navštívili 20.6. počas školského výletu.  



Na škole prebiehal celoročne zber papiera, aj pre občanov obce. Slávnostné ukončenie 

školského roka bolo 27.6.  

Úspechy našich žiakov:  

„Pikulíkové veselé pastelky“ – výtvarná súťaž – 10.3.: Bibiana Repiská, Petra Cabadajová, 

Sarah Stillerová – 1. miesto. Slávnostné odovzdanie cien bolo v Banskej Štiavnici.  

„Nakresli dráčika Phytočíka“ – Petra Cabadajová – 2. miesto. 

Pytagoriáda – obvodné kolo 18.3.: Terézia Rišková, Michal Koštial – účasť.  

Hollého pamätník – obvodné kolo 25.3. v Trnave: Michal Koštial – prednes poézie. 

„Práva očami detí“ 29.4.: Sarah Stillerová, Bibiana Repiská, Dáša Plechlová – ocenenie od 

Miroslava Lajčáka – podpredseda vlády SR, minister zahraničných vecí. 

Rozprávková ilustrácia 11.6.: Petra Cabadajová – 1. miesto.  

„Slovensko, krajina v srdci Európy“ – výtvarná súťaž – 20.6.: skupina 7 dievčat.  

Tesco – zberateľská súťaž – spomedzi 3 500 škôl sa naša umiestnila na 51. mieste.  

XIV. ročník športovej olympiády – 9.6. Malženie: Dušan Benci – 1. miesto beh na 60 m – 

mladší žiaci; Petra Cabadajová – 1. miesto hod kriketovou loptičkou – starší žiaci.  

Školský rok 2014/2015 

Nový školský rok sa začal 2. septembra slávnostným programom. Rozdelenie tried 

a triednictvo – organizácia:  

Počet žiakov ZŠ – 23  

I. trieda: 8 žiakov 1. ročníka, z toho 5 chlapcov a 3 dievčatá. 3 žiaci 2. ročníka, z toho 2 

chlapci a 1 dievča. Triedna učiteľka Mgr. Mariana Trubačová.  

II. trieda: 4 žiaci 3. ročníka, z toho 2 chlapci a 2 dievčatá. 8 žiakov 4. ročníka, z toho 3 chlapci 

a 5 dievčat. Triedna učiteľka PaedDr. Iveta Krchňáková, riaditeľka ZŠ a MŠ.  

Mgr. Martina Vašáková – vychovávateľka ŠK. Mgr. Jarmila Horváthová, vyuč. Náboženskej 

výchovy, navštevovalo 16 žiakov. Predseda Rady školy Monika Kubovová – predseda 

Rodičovského združenia a Eva Koštialová – predseda Rady školy.  

Hneď od septembra sa žiaci zapojili do súťaží. „Miškove výmysly“ bolo divadelné 

predstavenie 10. októbra v sále OcÚ s aktuálnou témou šikany.  

Partnerskou školou v projekte „Záložka spája školy“ bola škola Gerlachov. 5.12. sa deti 

potešili Mikulášom. 14.12. sa prezentovali peknými výrobkami na Vianočných trhoch v sále 

OcÚ. 17.12. pripravili v sále OcÚ Vianočnú akadémiu. Vďaka sponzorovi Mgr. Marekovi 

Ferenčíkovi si 18.12. našli v škole vianočný darček.  

Riaditeľka školy PaedDr. Iveta Krchňáková nominovala obec Vlčkovce do súťaže „Obec 

s najpriateľskejším vzťahom k mládeži.“ Ocenenie ako už bolo uvedené v predchádzajúcich 

častiach záznamu prevzal starosta obce Ing. Ivan Dobrovodský.  

  



Ďalšie úspechy:  

Školská športová liga v Trnave – september: diplom: Adam Bublávek (1. ročník), Janigová, 

Šulec (2. ročník), Benci, Kunáhová, Holkovičová (3. ročník), Repiská, Falath (4. ročník).  

Čo skrýva morské dno  - práce 5. dievčat, výtvarná súťaž.  

Oslava ľudských práv – vyhrala Terezka Rišková, 7.10. výtvarná súťaž v Seredi.  

MATERSKÁ ŠKOLA 

Podobne ako každý rok, aj teraz veľa podujatí absolvovali spoločne deti z Materskej školy so 

žiakmi ZŠ. Tešili sa na karnevale 21.2. Zaujímavé boli rôzne masky a pre deti vzácna sladká 

odmena a diplom. Všetky kultúrne vystúpenia, sokoliari, policajti, divadlá, hvezdáreň, už boli 

menované. Aj výlet na Červený Kameň absolvovali 20.6. spoločne. 18.6. sa mladšia skupina 

detí tešila z návštevy ZOO v Bratislave. 25.6. sa predškoláci rozlúčili so svojou škôlkou aj za 

prítomnosti rodičov (tí ich sprevádzali aj na výlete). Po vstúpení dostali Osvedčenie a knižné 

odmeny. Aj mladšie deti dostali medaily za vzornú dochádzku a poslušnosť.  

11. ročník Škôlkarskej olympiády – 6. jún, Sereď: Hod na cieľ – 6. miesto, skákanie – 11. 

miesto, cez tunely – 2. miesto, beh cez prekážky – 12. miesto. Na mestskom štadióne súťažilo 

14 MŠ zo Serede a okolia.  

Školský rok 2014/2015 sa začal vo vynovených priestoroch. Na deti čakali vymaľované dve 

triedy, nový nábytok, nové koberce, lehátka, vynovené sociálne zariadenia. Na financovaní sa 

podieľal hlavne OcÚ Vlčkovce a časť prostriedkov bola z rozpočtu ZŠ a MŠ.  

Počet zapísaných detí do MŠ sa rozrástol na 44. mladšiu triedu Lienok navštevovalo 22 detí 

a rovnaký počet detí bol v staršej triede Motýlikov. Výchovno-vzdelávaciu činnosť 

zabezpečovali: Ivana Hlavnová – zástupkyňa riad. pre MŠ, Bc. Ivana Piknová, Bc. Eva 

Koštialová, Lucia Madarová. Hospodárski zamestnanci boli spoloční pre ZŠ a MŠ: Martina 

Gulová – školníčka, Lucia Falathová – ekonómka, Miriam Šulcová – vedúca ŠJ, Mária 

Kollárová – hlavná kuchárka, Monika Holovičová – pomocná kuchárka.  

Aj v tomto školskom roku navštevovali mnohé podujatia so žiakmi ZŠ, divadlá, Farmu a iné. 

Na Výstavu  ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác v obci pripravili strašiakov z tekvíc, 

zvieratká z rôznych materiálov. Práce detí MŠ a ZŠ boli ocenené diplomom.  

V mesiaci októbec si uctili svojich starých rodičov posedením v ŠJ. Pre svojich starkých 

pripravili pásmo básničiek a pesničiek a vlastnoručne vyrobili milé darčeky. Pre rodičov 

pripravili 19.11. vystúpenie „Jesenná slávnosť“ opäť v ŠJ. Po krátkom programe vytvorili 

spolu s rodičmi pekné svietniky.  

5.12. privítali s nadšením Mikuláša, do škôlky si priviedol aj čerta. Za pekný program ich 

Mikuláš odmenil sladkosťami. Vo večerných hodinách spolu s ostatnými deťmi privítali 

Mikuláša v sále OcÚ. Po vystúpení opäť dostali sladký Mikulášsky balíček.  

17.12. sa v predvianočnej atmosfére konala Besiedka v sále OcÚ. Program pre rodičov plný 

básničiek, piesní, tancov, ukončili so žiakmi ZŠ koledou „Šťastné a veselé.“ Odmenou bola 

sladká maličkosť a veľký potlesk. Vianočná nálada pokračovala aj na druhý deň. Pod 

stromčekom si našli v škôlke množstvo darčekov od Ježiška, aj keď trochu skôr. Radostná 

atmosféra vládla po celý deň a v ďalšie dni Vianočných prázdnin zase doma v rodinách.  

  



Vďaka patrí aj sponzorom ZŠ a MŠ:  

OcÚ Vlčkovce, Rodičovské združenie, Ing. Marek Ferenčík, Mgr. Jaroslava Šimová, Alena 

Madarová, Obchod SAMA Vlčkovce, Marián Solárik.  

Diplom žiakom ZŠ a MŠ Vlčkovce 24.10.2014 za úspešnú účasť v súťaži „Riešime 

s Maxíkom“ od vydavateľstva DAXE a redakcie časopisov Zvonček a Maxík v Bratislave.  

Od 22.10. do 26.10. sa šírila viróza, prevádzka nebola v MŠ.  

Milá, dobrá ako med, štrúdľu spraví zaraz, hneď. 

Od sporáka vôňa sladká, vždy sa teší na vnúčatká. 

Našej babke hoc je skromná, nik sa veru nevyrovná. 

Podvečer si sedí v kresle a zakričí: „Deti kde ste?“ 

Vždy, keď v kresle ťahá z fajky, tešíme sa na rozprávky. 

Každého má dedko rád, otec, moja mama, aj môj brat. 

 

Vianoce sú, keď sme spolu, 

keď rodina sadá k stolu. 

Kúsok lásky zo srdiečka, 

ukry aj ty do balíčka. 

 

Úryvky z veršov našich detí MŠ 

 

ORGANIZÁCIE, KLUBY, SPOLKY 

Základná organizácia slovenského zväzu záhradkárov 

Už od minulého roka prebiehala v ZO SZZ diskusia o ďalšom fungovaní ZO. Záverom 

diskusie bolo rozhodnutie členskej schôdze vystúpiť spod Slovenského zväzu záhradkárov 

a v budúcnosti pokračovať ako samostatný spolok s názvom „Spolok záhradkárov 

a vinohradníkov vo Vlčkovciach.“ Tajomník Ing. Krasňanský bol poverený začať rokovania 

so starostom obce o možnostiach ďalšieho fungovania a organizovania záhradkárov v našej 

obci. Pokladník zabezpečí oficiálne vrátenie členských známok SZZ. Tajomník zabezpečí 

dokumenty a odovzdanie pečiatok potrebných pre oficiálne ukončenie členstva v SZZ a zánik 

ZO SZZ – 29 Vlčkovce. Na výročnú hodnotiacu členskú schôdzu bolo pozvaných 28 členov, 

prítomných bolo 15 členov a hosť – aktivista SZZ p. Horváth. Hodnotenie činnosti za rok 

2014 a plán na rok 2015 bolo na tejto schôdzi dňa 29.3.2015. Vo veku 81 rokov zomrel 

dlhoročný člen ZO SZZ Filip Uhrovič, 16.6.2014.  

V priebehu roka 2014 boli v obci tradičné podujatia: 42. ročník Degustácie vín, dňa 21.3.2014 

v spoločenskej sále OcÚ, 51. ročník Výstavy ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác, dňa 

28.9.2014.  

42. ročník Degustácie vín Vlčkovce 2014 

Hodnotenie 181 vzoriek, z toho 120 bielych, 47 červených a 14 ružových uskutočnili 4 

odborné komisie v zložení:  

1. Papay P., členovia Sivák L., Demovič T. 

2. Kováčik F., členovia Smák F., Lukáč I.  

3. Čapičík I., členovia Ginga V., Zachar J.  



4. čačaný M., členovia Kobora J., Blaho I. 

Z našej obce bolo prihlásených 17 vzoriek a 11 z nich bolo ocenených medailou. 

Najúspešnejším vinárom z našej obce sa stal František Smák, ktorý zo 7. vzorkami získal 6 

medailí – z toho 3 zlaté. Celkom bolo udelených 23 zlatých, 69 strieborných, 56 bronzových 

medailí.  

Najvyššie hodnoteným vínom degustácie sa stal : ALIBERNET, roč. 2013, kabinetné červené 

od Mariána Repáňa z Modranky.  

Šampiónom červených vín sa stali CABERNET DORSA roč. 2012, akostné od Igora Blahu 

zo Zelenča.  

Šampiónom bielych vín sa stalo RULANDSKÉ BIELE, roč. 2013, neskorý zber od Františka 

Smáka z Vlčkoviec.   

Šampiónom ružových vín CABERNET SAVIGNON, roč. 2013, neskorý zber od Dušana 

Bohuša z Opoja.  

Cenu Najlepšie Vlčkovské biele víno získalo RULANDSKÉ BIELE, roč. 2013, neskorý zber 

od Františka Smáka z Vlčkoviec.  

Cenu Najlepšie Vlčkovské červené víno získal DUNAJ, roč. 2013, výber z hrozna od 

Františka Smáka z Vlčkoviec.  

Plakety za ocenené vína odovzdal starosta obce Ing. Dobrovodský. Občerstvením a vlastným 

vínom našej ZO SZZ spestrili aj Výstavu ovocia.  

 

Výstava ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác 

V spoločenskej sále OcÚ sa na 51. ročník Výstavy ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác 

zúčastnilo 25 vystavovateľov. Spolu bolo vystavených 217 vzoriek vrátane expozícií ručných 

prác – výšiviek a čipky od Moniky Kubovovej a Márie Bilčíkovej, okrasných rastlín Valérie 

Dobrovodskej a Márie Bilčíkovej ako i ručných prác detí ZŠ a MŠ, ktoré získali zaslúženú 

pozornosť.  

Starosta obce Ing. Dobrovodský zabezpečil plakety a poháre pre ocenenie. Vecné ceny 

zabezpečila ZO SZZ. Spolu bolo ocenených 16 vystavovateľov.  

Plakety:  

1. Kolekcia (ovocie, zelenina, kvety) – Valéria a Ivan Dobrovodskí 

2. Kolekcia (ovocie, zelenina) – Jozef Miklovič 

3. Kolekcia (ovocie, zelenina) – Viliam Ginga 

4. Kolekcia (ručné práce) – Ing. Mária Bilčíková 

5. Kolekcia (štipľavé papričky) – Zdenko Štefunko 

Diplomy:  

6. Kolekcia (štipľavé papričky) – Martin Šuran 

7. Kolekcia (ovocie, zelenina) – Ján Turanský 

8. Kolekcia (ovocie) – Vladimír Lovás 

9. – 10. Kolekcia (ovocie, zelenina) – František Smák, Tibor Demovič 

11. Kolekcia (ovocie, zelenina, kvety) – Jaroslav Kocmál 

12. Kolekcia (ručné práce) – Monika Kubovová 

13. – 14. Kolekcia (ručné práce) – ZŠ, MŠ Vlčkovce 

Poháre: HRUŠKA – Lukasova, Pavol Hanus 

JABLKO – Rozela – Ing. Ľuboš Šuran 



51. ročník Výstavy ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác si na ďalší deň prišli pozrieť aj 

naši najmenší vystavovatelia – žiaci ZŠ a MŠ. Po ich návšteve putovali výpestky ovocia 

a zeleniny do Školskej jedálne, kde poslúžili na spestrenie jedálneho lístka detí.  

Klub dôchodcov 

Výbor Klubu dôchodcov pracoval v zložení: MUDr. Darina Marušiaková – predsedníčka,, 

členky V. Krajčovičová, H. Beláková, kroniku a pokladňu viedla M. Glasová nakoľko odišla 

členka výboru B. Kudláčová.  

Popoludní 27.1.2014 začala Perinbaba bieliť cestu, akoby pre dôchodcov, ktorí sa vybrali na 

Výročnú členskú schôdzu. O 15.00 hod. sa v sále zišlo asi 40 členov KD. Želaním do nového 

roka privítala prítomných M. Glasová. Minútou ticha sme si uctili pamiatku dlhoročných 

členiek. Štefky Dobrovodskej (16.1.2014 vo veku 77 rokov) a Betky Sokolovskej (18.7.2014 

vo veku 79 rokov), ktorá bola zakladajúcou členkou výboru KD a aj Vlčkovanky.  

S vyhodnotením činnosti Klubu dôchodcov oboznámila predsedníčka MUDr. Marušiaková. 

Žiaľ, počet členov poklesol zo 63 na 53 a k termínu konania schôdze na 49. Pre rôzne 

zdravotné problémy  sa počet členov postupne znižoval. Pribudla iba jedna členka. 

Upozornila aj na slabšiu účasť členov na organizovaných zájazdoch, ktoré sa potom dopĺňali 

ostatnými občanmi.  

V roku 2014 boli zakúpené služby a obuv (čižmy) pre členky speváckej skupiny Vlčkovanka 

pre vystúpenia v krojoch. Krojové súčasti získavali doteraz z vlastných zdrojov a tiež darom – 

napr. sukne, zástery.  

Spolu s Vlčkovankou uskutočnili 9 vystúpení v obci, okrem toho v Zariadení pre seniorov 

v Križovanoch a SZZP v Trnave, v Hoste, v Hlohovci a v Trnave na podujatí Kultúra za 

humnami. Ocenila finančnú pomoc OcÚ a TTSK. Príspevok OcÚ na tento rok bol 1 000 eur. 

V diskusii vyzvala členov k návrhom podujatí na ďalší rok. Po pesničkách Vlčkovanky 

s hudobným doprovodom Jožka Šuleca, nasledovalo posedenie s bohatým občerstvením. 

Pokračovala voľná debata, aj pokus mužov o spev, zišlo by sa posilniť Vlčkovanku.  

Jožko Tvoje skladby a hudobné poklady navždy zostanú spomienkou! 

„Farkašín, Farkašín dedinka rodná, 

kde som sa narodil zvečera do dňa. 

Tam ma mať zrodila, do plienok vila, 

pri mojej kolíske bdela a snila...“ 

 

Nečakaná správa zastihla celú obec 1.7.2014 náhle zomrel hudobník Jožko Šulec vo veku 64 

rokov. Posledná rozlúčka bola 4.7. v kostole a na cintoríne. Chýbať bude rodine, našej 

Vlčkovanke, aj kamarátom z kapely, ktorí sa s ním rozlúčili pri zvukoch jeho skladby. 

Vlčkovanku obohatil hudobným doprovodom a mnohými piesňami.  

Na 21.8. bol plánovaný zájazd do Ostrihomu spojený s kúpaním v Štúrove. Vzhľadom na 

nepriaznivú predpoveď chladného a daždivého počasia, bol nahradený kúpaním vo Veľkom 

Mederi. Tam bola možnosť kúpania v troch krytých bazénoch. Do rána síce intenzívne pršalo, 

ešte aj pri odchode o 8.00 hod., no v Mederi sa vylepšilo, dokonca aj slnko vyšlo, až sa nám 

nechcelo odísť. Vyčasilo sa aj u nás, ale večer bolo chladno, predpoveď na ďalší deň 10 ˚C. 

Kúpanie vo Veľkom Mederi sa zopakovalo aj 22.11. Hoci bol jesenný zamračený deň, 



účastníci si pochvaľovali. U nás bolo v ten deň 8 ˚C, v noci 4 ˚C. Financovanie kúpania 

s rehabilitačným cvičením bolo z prostriedkov TTSK a Obce Vlčkovce.  

„Tisícročná včela“ 

Vydareným podujatím bol zájazd do Nitry dňa 14.11.2014. Zúčastnilo sa 38 osôb, z toho asi 

25 členov Klubu dôchodcov. Prvá bola návšteva Katedrály sv. Emeráma. S históriou tohto 

vzácneho historického miesta nás oboznámila podľa dostupného informačného letáka Margita 

Glasová, nakoľko sprievodca už nebol v dosahu. Príjemná bola aj individuálna podvečerná 

prechádzka mestom Nitra. Večer sme si vychutnávali muzikál Tisícročná včela v Divadle A. 

Bagara. Bol to nádherný zážitok, s obdivuhodným výkonom Evy Pavlíkovej, Mariána 

Slováka a vôbec všetkých účinkujúcich, režiséra a autora libreta Martina Kákoša: „Ukážka 

radosti, smútku, ľudu podtatranského – Hybe a súdržnosť rodiny, národa, tradícií, skrátka 

národný muzikál.“ Poplatok bol 10 eur s dopravou, cena lístka bola 20 eur.  

V nedeľu 28.12. si záujemcovia obnovili spomienku na „Kamenný chodníček“ v Divadle J. 

Palárika v Trnave. Zúčastnilo sa 40 osôb. Kedysi ho hrali aj naši ochotníci, to bolo v zlatých 

časoch, keď sa ľudia dokázali aj takejto nádhernej zábave venovať. A nie len dospelí, veď aj 

žiaci v škole sme hrávali s úspechom a záujmom rôzne divadlá aj pre verejnosť. Mnohé ďalšie 

aktivity výboru, členov Klubu dôchodcov a Vlčkovanky sú aj v iných častiach tohto 

kronikárskeho záznamu.  

ZO Slovenského zväzu zdravotne postihnutých 

Základná organizácia SZZP evidovala 18 členov. Spolupracujú so ZO SZZP v Trnave. S nimi 

sa zúčastňujú rôznych kultúrnych a športových podujatí a tiež zájazdov. Niektorí členovia sa 

aktívne zapájali do akcií, ktoré poriadali spoločenské organizácie v obci. Zapojili sa napr. do 

predajných Vianočných trhov v obci, Výstavy ovocia, zeleniny, kvetov a ručných prác... 

Mimo obce sa podľa záujmu zúčastnili divadelných podujatí: Tančiareň, Tri letušky v Paríži, 

Tak sa na mňa prilepila, Na skle maľované, vystúpenie M. Rottrovej, Agrokomplex, 

Družstevné dni v Červeníku, fašiangovej veselice.  

Rekondičné pobyty absolvovali 22. – 28.6. v Jasnej pod Chopkom manželia Ján a Helena 

Belákoví a Repiská Mária s Ľubicou.  

Z príležitosti Vianočných sviatkov usporiadali posedenie, ktoré spríjemnili vystúpením žiaci 

ZŠ. Obecný úrad Vlčkovce poskytol dotáciu 200 eur na činnosť.  

ZO COOP Jednota Vlčkovce 

Predsedkyňou ZO SZZP v obci je Ing. Marianna Cabanová, ktorá je aj predsedkyňou ZO 

COOP Jednota Vlčkovce. táto ZO má 16 členov. Zúčastnili sa na dvojdňovom Zájazde 

v Žiline a na podujatiach v obci s inými organizáciami. Za rok 2014 vyplatili členom 

dividendy vo výške 8 eur a návratky za nákupy v predajniach COOP Jednota vo výške 2 %.  

TELOVÝCHOVNÁ JEDNOTA DRUŽSTEVNÍK VLČKOVCE 

Výbor TJ Družstevník Vlčkovce pracoval v roku 2014 pod vedením predsedu Petra Dana, 

tajomníkom bol naďalej Daniel Šturdík, členovia výboru boli Dušan Malovec, František 

Sabo, Štefan Hlavinka, Vladimír Kollár, za oddiel kulturistov Marek Kráľovič. TJ mala 72 

platiacich členov.  



Na začiatku roka obec ako najväčší sponzor odsúhlasila dotáciu 5 000 eur, čo pokrylo väčšiu 

časť nákladov na základnú činnosť TJ počas roka. Okrem zabezpečovania súťažných zápasov 

sa výbor staral o údržbu areálu a zabezpečení kultúrnych akcií. Polievanie ihriska 

zabezpečovali členovia výboru a kosenie Obecný úrad. Usporiadateľskú činnosť 

zabezpečoval Jaroslav Jakubech a Štefan Hlavinka, pranie dresov Helena Drozdová.  

V lete sa podieľali na príprave Dňa detí, v spolupráci s obcou a školou usporiadali športové 

súťaže pre deti a rôzne atrakcie, ktoré už boli uvedené. Aktívne boli futbalové mužstvá: Žiaci, 

Dorast, Muži a Starí páni.  

Družstvo Žiakov skončilo v sezóne 2013/2014 v Oblastnej súťaži „A“ na 4. mieste, so ziskom 

bodov 55.  

Družstvo Dorastu skončilo v sezóne 2013/2014 v Oblastnej súťaži „A“ na 4. mieste, so 

ziskom bodov 49.  

Družstvo Mužov skončilo v sezóne 2013/2014 v III. triede skupiny „A“ na 14. mieste so 

ziskom 24 bodov.  

Pod hlavičkou TJ Družstevník Vlčkovce viedol Dušan Malovec spoločné družstvo žiakov 

OŠK Križovany nad Dudváhom – TJ Družstevník Vlčkovce. v sezóne 2013/2014 súťažilo 

spolu 14 družstiev: Horné Orešany, Dechtice, Hrnčiarovce nad Parnou, Šúrovce, Slávia 

Trnava, Smolenice, Ružindol, Cífer, Brestovany, Voderady, Bučany, Majcichov, Špačince, 

Vlčkovce.  

Spoločné družstvo dorastu OŠK Križovany nad Dudváhom – TJ Družstevník Vlčkovce viedol 

Daniel Šturdík za Vlčkovce a Ján Belko za Križovany nad Dudváhom. V sezóne 2013/2014 

súťažilo spolu 14 mužstiev: Šúrovce, Hrnčiarovce nad Parnou, Smolenice, Voderady, 

Zeleneč, Brestovany, Opoj, Modranka, Cífer, Zvončín, Dolné Orešany, Zavar, Biely Kostol, 

Križovany – Vlčkovce.  

Družstvo mužov viedol Peter Dano, trénerom bol Vladimír Kollár. V sezóne 2013/2014 

bojovalo spolu 16 mužstiev: Dlhá, Jaslovské Bohunice B, ŠK Šúrovce, Malženice B, Dolné 

Lovčice, Naháč, Dolné Orešany, Bíňovce, Buková, Borová, Slávia Trnava, Horné Dubové, 

Dolné Dubové, Opoj, Trstín, Vlčkovce.  

Starí páni Vlčkovce hrali 10. mája vo Vlčkovciach s Hôrkami pri Žiline. Odohrali tradičné 

hodové futbalové zápasy proti Opoju.  

5. júla sa konal vo Vlčkovciach turnaj za účasti seniorov Križovian, Opoja, Suchej nad 

Parnou. Ceny zabezpečil OcÚ Vlčkovce.  

Poradie mužstiev 5.7.2014 Starí páni – seniori: Križovany, Vlčkovce, Opoj, Suchá nad 

Parnou.  

Starí páni Vlčkovce získali 12.7. v Hronských Kľačanoch 4. miesto. 

Muži, hlavne mladší, využívali na cvičenie posilňovňu v objekte OcÚ. 

Naše ženy absolvovali počas roka cvičenie na FIT LOPTÁCH s cvičiteľkou zo Seredi. 

Poplatok za 1 raz bol 2 eurá (v sále OcÚ).  

  



LESNÝ URBARIÁT POZEMKOVÉHO SPOLOČENSTVA VLČKOVCE 

 Dňa 30.5.2014 sa konalo Zhromaždenie pozemkového spoločenstva vo Vlčkovciach. 

Rokovanie otvoril Ing. Ján Krajčovič, doterajší predseda spoločenstva. Privítal prítomných 

a JUDr. Michala Irsáka, notára so sídlom v Seredi, ktorého prítomnosť bola nutná zo Zákona 

97/2013 Zb. Prítomných bolo 68,87 % t. j. 6 887 hlasov z celkového počtu 10 000 hlasov. 

SPFS a SR (Slovenský pozemkový fond) má z celkového počtu hlasov priznaných 1 937, ale 

sa nezúčastnil.  

Zvolený bol nový výbor spoločenstva: Ing. Ján Krajčovič, Ing. Ján Martinkovič, Ing. Ľuboš 

Šuran, Zita Miškolciová, Jozef Štefunko.  

Dozorná rada: predseda Oliva Vráblová Križovany nad Dudváhom, členovia Jozef Široký 

Sereď, Veronika Fuknová Vlčkovce.  

Stav pokladnice je v súčasnosti 1 463,53 eur, z toho 800 eur na vyplatenie rozdielov členom 

spoločenstva, zostatok 663,53 eur ako rezerva.  

Čo schválilo zhromaždenie?  

Zhromaždenie schválilo Zmluvu o transformácii na spoločenstvo, Výsledok volieb, Návrh na 

rozdelenie nájomného členom, Zber suchého dreva v háji členmi urbariátu s dozorom lesnej 

stráže. 

Ukladá výboru: Jednať s OŽP vo veci zrušenia ochrany lesa ako chráneného prírodného 

výtvoru, O možnosti prenájmu lesa na lesnícke hospodárenie, uzatvoriť nájomnú zmluvu s PZ 

Vlčkovce – Opoj na ďalšie obdobie, Zabezpečiť registráciu na pozemkovom a lesnom odbore 

Okresného úradu v Trnave do 20 dní od konania zhromažďovania. Najmenej raz za rok výbor 

zvoláva zhromaždenie.  

Nehnuteľnosť: výmera celkom 669 781 m2, z toho vodné plochy 3 302 m2, lesné pozemky 

320 705 m2, lesné pozemky 342 481 m2 = (319 939 m2 + 22 542 m2), ostatné plochy 3 293 m2. 

Poznámka: lesné pozemky sú na rôznych číslach parciel, preto sú uvedené viackrát.  

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE VLČKOVCE – OPOJ 

Tak ako každý rok, bola činnosť výboru PZ a členov venovaná starostlivosti o zver prvorade. 

Zabezpečené bolo dostatočné množstvo krmiva hlavne na zimné obdobie, kedy sa konalo 

spoločné prikrmovanie a zasoľovanie. Stavy drobnej zveri sa za posledné obdobie v našom 

revíri mierne zvýšili. PZ pokračovalo vo výsadbe vetrolamov, opravené boli krmelce 

a posedy. V kynologickej činnosti dosiahli výborné výsledky hlavne zásluhou Vlastimila 

Polakoviča, ktorý so svojim psíkom zožal prvenstvá.  

Okrem úspechov bola na činnosť PZ smerovaná aj kritika zo strany OZ – OcÚ Vlčkovce, že 

neorganizujú žiadne spoločenské akcie. Členská schôdza sa touto kritikou zaoberala 

a rozhodli sa kladne reagovať – pripraviť podujatie.  

Pre PZ bude nastávajúci rok 2015 rokom tvrdej práce pre všetkých členov v obnovovaní 

povolenia na výkon poľovníctva. PZ verí naďalej v úspešnú spoluprácu s OcÚ Vlčkovce, 

OcÚ Opoj ako aj s FARMOU Majcichov pri zveľaďovaní prírody.  

  



POČASIE – UDALOSTI 

Verme, že nebude celý rok taký zamračený, usmoklený, ako bol novoročný deň, snáď sa 

pranostika nenaplní. Už 4.1. boli správy o záplavách vo V. Británii, v USA zase snehová 

búrka, u nás večer dážď. Slnečno ako na Veľkú noc bolo na sviatok Troch Kráľov, viac ako 

12 ˚C. no o tri dni to isté ako v prvý deň. Nádherné slnečné dni boli od 10.1., rána síce pod 

nulou, ale cez deň 9 ˚C s rozjasnenou modrou oblohou. No 14.1. sa zamračilo, vietor, 5 ˚C 

a večer dážď. Ale o zime sme mohli iba snívať, naďalej kolísala teplota okolo 10 ˚C až 12 ˚C. 

Až 21.1. bol pokles teploty na 2 ˚C, v noci -3 ˚C. 24.1. prišiel ohlásený sneh a na deň 

Obrátenia Pavla 25.1. sa pranostika potvrdila, bolo síce slnečno ale chladno -5 ˚C až -7 ˚C. 

V posledné januárové dni sa krátko rozsnežilo, 30.1. večer padal mrznúci dážď, aj posledný 

deň bol upršaný, -1 ˚C až 1 ˚C. 

Pri tejto teplote začal aj február, bolo však veterno, no a na Hromnice 2.2. v nedeľu bola ulica 

ako zrkadlo. Do kostola a späť sa dalo len po ceste, kto si trúfal, chodníky neprejazdné. Deň 

na to 3.2. už bolo pekne slnečno 7 ˚C. 

Záplavy zasiahli západné Francúzsko, v Ríme zase veľa snehu, v Grécku zemetrasenie o sile 

6˚. Aj v ďalší deň hlásili silné mrazy v Rakúsku, Poľsku, u nás slnečno, ale veterno 4 ˚C 

v noci -4 ˚C na pocit chladno aj naďalej. 9.2. popŕchalo, zrána to vyzeralo pekne, ale poobede 

„maras.“ Striedali sa dni zamračené so slnečnými ako na hojdačke. Poriadny dážď bol u nás 

12.2. S dažďom sa šíril prach zo Sahary, 19.2. až k nám. Od 23.2. bola predpoveď na pekný 

týždeň, u nás bolo do 12 ˚C. Podľa hodnotenia meteorológov patrila táto zima medzi 

najhoršie, pokiaľ šlo o množstvo snehu. V decembri bolo o 2 ˚C teplejšie a v januári o 3 ˚C až 

4 ˚C teplejšie ako dlhodobý priemer.  

S marcom prichádzala už jar. Aj v prvý deň bolo pekne, akoby pre naše maškary. Na 

popolcovú stredu 5.3. bolo asi 13 ˚C, ale veterno, na pocit chladno, no tí usilovnejší už 

zasadili cibuľku. Ortuť sa postupne dvíhala na 15 ˚C až 17 ˚C, do 15.3. až na 20 ˚C. Rána boli 

chladné asi 2 ˚C, ale vcelku boli suché, ustálené, slnečné dni. Deň nato však vyšli nepriaznivé 

predpovede počasia. V Tatrách snehová fujavica, u nás sa rozfúkalo a na ďalší večer bol až 

búrlivý vietor. Za posledné dva dni napadlo v Tatrách najviac zrážok z celej Európy. Pekne 

slnečno 17 ˚C bolo 18.3., v noci 10 ˚C. Na Jozefa 19.3. však dážď, vietor. Prvý jarný deň bol 

naozaj vydarený, slnečný do 20 ˚C. Od 23.3. zamračené, popŕchalo a postupne sa ochladilo na 

11 ˚C, v noci na 2 ˚C. O tri dni sa už lepšilo, 29.3. už ortuť vyskočila na 22 ˚C.  

Prekvapivá, smutná správa sa rozšírila o nezvestnom 48 ročnom spoluobčanovi, Od 31.1.2014 

odišiel z domu, viac sa neozval. Žiaľ, až 23.3. našli jeho mŕtve telo (bola to smutná, 

zamračená nedeľa, aj popŕchalo). Pohreb bol 29.3., 22 ˚C.  

Zemetrasenie z 18. na 19.1. o sile 4˚ na severe Maďarska, zacítili aj u nás vo Veľkom Krtíši aj 

vo Zvolene.  

Po 40 rokoch napadol 9.2. sneh v Tokiu.  

20.2. zlaté zuby, korunky, protézy, prstene, ozdoby, dukáty aj úlomky za cenu až 30 eur za 1 

gram 24 karátového zlata. Strieborné šperky, mince, príbory za 200 eur za 1 kg rýdzosti 999/1 

000. za výkup v hotovosti platila Brnenská firma (priamo na ulici).  

Jarná rovnodennosť 20.3. o 17.57 hod. – prvý jarný deň.  



Aj v apríli pokračovalo cez deň pekné, slnečné počasie, ale chladné večery a noci. Čerešne, 

slivky, rozkvitli skoro ako aj 1. máj. Bolo však sucho, teplota nadpriemerná, vlaha 

podpriemerná, jednoducho aprílovo.  

Práve 1. apríla v neobvyklý deň v utorok uzavreli na OcÚ Vlčkovce manželstvo 

novomanželia z Opoja. Brali svoj manželský sľub vážne, hádam nie prvoaprílový žart? 

Už na ďalší deň pri podvečernej búrke trocha spŕchlo. Znamenalo to pokles teploty na 14 ˚C 

až 10 ˚C. aj v nasledujúci deň pribudlo s dažďom trocha vlahy. Silný vietor bol pred Zeleným 

štvrtkom , aj na. Veľký piatok bol slnečný 15 ˚C, v sobotu popoludní popŕchalo. Kvetná 

nedeľa 13.4. bola chladná. Šibačka v pondelok sa celkom vydarila. 23.4. sa vystriedala ranná 

hmla, deň slnečný aj zamračený, ale bez kvapky. Asi o 16.00 bola nádherná dúha.  

25.4. poobede sa rozpršalo (akoby na objednávku na pohreb bývalého námorníka 

v Križovanoch). Nepríjemný búrkový mrak strašil 28.4. ale chvála bol len dážď. Posledné 

aprílové dni boli pekné, slnečné (veď sa u nás staval „máj“).  

Aj prvý májový deň sa výborne uviedol so slnkom pri 23 ˚C bolo letno. Divoký vetrisko 

s rýchlosťou až 70 km/h bol 4.5., teplota bola síce v rozmedzí 10 ˚C až 15 ˚C ale pocitová 

oveľa nižšia, v noci 4 ˚C, hrozil ranný mráz. Večer 7.5. sa rozpršalo, výdatný dážď bol 11.5. 

Padlo vraj 50 % bežného úhrnu zrážok v máji. Od 12.5. nastúpili zmrzláni, našťastie iba 

s ochladením a popŕchaním. 14. – 16.5. znovu vietor 55 km/h, v nárazoch 90 km/h na 

západnom Slovensku. Tatry boli skúšané víchricou 160 km/h, na severe a severovýchode 

Slovenska boli záplavy, na mnohých miestach padali stromy. Od 19.5. nastúpili letné dni, 

teplota denne narastala na 23 ˚C, 27 ˚C a viac, v noci od 14 ˚C. Po dvoch dňoch sa už striedal 

dážď. 27.5. večer bol dážď aj ľad, chvalabohu u nás len krátko, potom nasledovalo súvislé 

polhodinové hrmenie s bleskami. V ďalší deň už bolo 27 ˚C.  

Prvý júnový týždeň bol príjemný, teplota postupne stúpala, 7.6. už bolo 30 ˚C. V ďalších 

dňoch už padali rekordy až na 36 ˚C. Od 13.6. bol nebadaný pokles na 27 ˚C až 25 ˚C, v noci 

15 ˚C až 10 ˚C. Výdatná búrka bola 29.6., ďakovali sme všetci, záhrady aj polia. Po nej sa 

ochladilo na 20 ˚C. Zdá sa, že oneskorená Medardova kvapka bude naďalej kvapkať.  

Aj 2.7. večer výdatne pršalo a kropilo aj Starým pánom 5.7. na futbale. Od 7.7. znovu 

oteplenie nad 30 ˚C, aj 33 ˚C, v noci bola hrozná spara. Magdalénsky dážď 22.7. nám 

poriadne doprial. Záplavy a veľká kalamita vo Vrátnej doline a v okolí Žiliny (zosuvy pôdy). 

Večer 30.7. bola búrka so silným lejakom.  

Ďalšia „strašná búrka“ bola 1.8. od 17.00 do 18.00, cesta na prvopiatkovú omšu bola doslova 

„skúška odvahy“ čo sa odzrkadlilo na mini účasti veriacich. Ďalšie dni v auguste boli ako na 

hojdačke, slnečné, zamračené aj daždivé. Silný dážď bol večer 15.8., teplota klesala postupne 

až na 20 ˚C a v noci 17 ˚C, aj 12 ˚C až 10 ˚C. 26.8. u nás 20 ˚C a dážď, ale na Lomnickom 

štíte 2 ˚C a snežilo. Aj posledné dva dni boli upršané.  

Rovnako pokračoval aj prvý septembrový deň, upršaný, pochmúrny, veterno, pri 18 ˚C. 

a opäť sa to striedalo, pekne 24 ˚C aj 26 ˚C, potom dážď. 2.9. záplavy na juhu Slovenska, 

okolie Levíc, Ipeľský Sokolec. 9. – 12.9. zaplavené Doľany, Prašník, voda sa valila z Malých 

Karpát. V dňcoh 9. – 12.9. pršalo takmer v kuse a to bol Trnavský jarmok a hody 

v Križovanoch. Prudký dážď nás prekvapil 14.9. pri odchode z rannej omše. Potom sa to už 

ustálilo. Pekná letná sobota bola 20.9. až do 25 ˚C, ale večer prišla búrka, aj na ďalší deň silný 

lejak. Prvý jesenný deň 23.9. bol nepríjemný, pri teplote 18 ˚C silný vietor znásoboval pocit 



chladu. Na sv. Václava vraj babie leto nastáva 28.9., konečne nastali krajšie slnečné dni pri 23 

˚C, aj keď rána boli chladné, v noci 7 ˚C.  

Vydarili sa aj naše hody, bolo slnečno, ihrisko preplnené kolotočmi, 10 rôznych atrakcií, 

strelnice, kramári. Na hodový pondelok sa na ihrisku strieľali jedenástky, na kolotočoch bolo 

už len zopár detí (kedysi bývalo korzo na ulici pri strelniciach do samého večera). Pokračovali 

netypicky teplé októbrové dni, nie však dlho. Predpovedaný pokles teplôt aj o 10 ˚C sa 

naplnil. 22. – 23.10. bolo veterno, dážď, v Tatrách víchrica a sneh. Teplota klesala cez deň 

okolo 10 ˚C, v noci 5 ˚C. Pekné počasie spríjemnilo od 30.10. dušičkové sviatky, zrána síce 

bolo hmlisto, ale cez deň pekne slnečno 12 ˚C, bez nočných mrazov, cintorín kvitol záplavou 

kvetov. Pretrvávalo netypické počasie, až 17 ˚C. Aj po miernom ochladení s popŕchaním 6. – 

7.10. pokračovalo pekné počasie. V Tatrách 5.11. bola znova víchrica. Ani Martin neprišiel na 

bielom koni, niekde na sivom u nás na slnečnom žltom.  

Na nás sa valili škorce, myši, ošklivé slimáky, slizniaky požierali všetko, liezli aj na chodníky 

a domy. Nepomáhala chémia ani babské rady, márna naša snaha. Vinohradníci sa začínajú 

vzdávať.  

9.10. preletela okolo Marsu kométa asi tretina vzdialenosti medzi Zemou a Marsom.  

Historická udalosť 12.11. o 16.30. hod. dorazili zábery na Zem z kométy. Z pristátia modulu 

PHILAE, ktorý sa oddelil od sondy ROSETTA, má odobrať vzorku z povrchu kométy 

vzdialenej 500 mil. km od Zeme (teplota 1 000 ˚C až 2 000 ˚C). Spolupracoval aj slovenský 

vedec Ján Baláž z Košíc. To sú chvíle, ktoré sa zapíšu do histórie vesmíru.  

Nádherne slnečno bolo 13.11., škoda neísť do záhrad, do 18 ˚C. Ale od 17.11. už bola jeseň – 

upršaný deň, 12 ˚C, tak to pokračovalo. Na Katarínu 25.11. do obeda zamračené, mrholilo, po 

obede sa vyčasilo, ale chladno pod 7 ˚C, tak až do konca novembra.  

Nepríjemným dažďom, lialo po celý deň, sa uviedol december, pri 6 ˚C, na druhý 

decembrový deň spadlo 30 až 40 litrov vody na m2. v Čechách bola nebezpečná poľadovica. 

To už mala meniny Barbora (3. – 4.12. bez dažďa) mohli sme rezať halúzky čerešne, zlatý 

dážď, aby do Vianoc v byte vykvitli. Potom pribúdal chlad, vietor, ale aj slnko pridalo (10. – 

11.12.). Aj 17.12. bol slnečný 10 ˚C, jarná nadpriemerná teplota 13 ˚C až 16 ˚C bola 19.12. 

v Bratislave. 21.12. bol zimný slnovrat, dni sa začali predlžovať, po ňom miesto vločiek blato, 

mrholenie pri 8 ˚C a predpoveď nad 10 ˚C na Vianoce sa splnila. No už na druhý vianočný 

sviatok bolo cítiť ochladenie. Prvý sneh som zažila v Bratislave na Dlhých Dieloch o 10.00 

hod. sa doslova sypal, no pred obedom už bolo slnečno a bolo po snehu. U nás 27.12. cez deň 

5 ˚C, večer bola biela prikrývka, ráno 0 ˚C. Do Európy prichádzala arktická zima, 29.12. bolo 

u nás ráno -8 ˚C, cez deň -3 ˚C, vietor ešte ochladil. Aj posledný Silvestrovský deň bol 

chladný, ale slnečný. Polnoc ako po iné roky, výstrely, petlice sa ozývali zo všetkých strán. 

Meteorológovia hodnotili rok 2014 ako najteplejší rok v histórii meraní (za 130 rokov). Nie 

však vplyvom slnečných dní. Denná teplota bola cca o 4 ˚C vyššia v priemere.  

2.12. výdatný dážď 30 až 40 litrov na m2.  

Pád lietadla malajzijskej spoločnosti so 162 pasažiermi do Jávskeho mora (v posledné 

decembrové dni).  

U nás vzácny foto záber sa podaril rodine Ing. Márie Bilčíkovej – bocian na veži nášho 

kostola.  



VĎAKA ZA PREŽITÝ ROK 2014! 

 

ZO SPOMIENOK PANI MÁRIE POTISKOVEJ našej najstaršej spoluobčianky 

Našou najstaršou občiankou na sklonku roka 2013 a aj v roku 2014 zostala pani Mária 

Potisková, ktorá sa 1. februára 2014 dožila 92 rokov. Už viackrát pri stretnutí sme si sľúbili 

návštevu plnú spomienok, tak som sľub konečne dodržala a oživili sme si spomienky:  

„Narodila som sa 1.2.1922 v chudobnej rodine Štefana a Heleny Cehlárikových, ako stredné 

dieťa spomedzi siedmych súrodencov. Najstarší brat Štefan zomrel vo veku 26 rokov krátko 

po tom, čo sa oženil. Brat Ferdinand žil s rodinou v Malackách, kde pôsobil u vojska. Sestra 

Terézia žila s rodinou v Prahe. Sestra Helena zomrela v mladom veku 17 ročná, ešte 

slobodná. Najmladší brat Teofil prezývaný Milo – Paľo, si založil rodinu v Bratislave. 

V rodnej obci Vlčkovce zostal brat Vendelín s rodinou a ja Mária, volali ma Irma. Tak sa naša 

rodina rozišla po rôznych cestách ale domov k rodičom sa s láskou všetci vracali. Otec sa 

dožil 81 rokov, matka 78 rokov.“  

Pokračujem ďalej ja z detstva si pamätám na ich brata Ferdinanda, ktorý prichádzal vo 

vojenskej uniforme – ako šarža, aj na sestru Helenku s nádhernými dlhými tmavými copmi, 

tiež na vždy usmiateho Paľa. Najkrajšie spomienky sú moje vianočné. Každý rok ráno na 

Vianoce, v deň mojich menín mi prišiel zavinšovať ich otec, pre mňa dedko Štefan Cehlárik 

a vždy mi podal jeden pomaranč, vraj od vnučky Evky z Prahy. Pred 70. rokmi to bola 

vzácnosť, vždy som sa veľmi tešila.  

Ďalšia moja nezabudnuteľná spomienka na túto vzácnu rodinu sa viaže na ich starú babičku 

Jolanu. Cehlárikoví bývali tretí dom od nás v „Pastírne“ (dnes časť obchodu Sama). Ako malá 

som vždy zacítila, keď babka Cehláriková varili v malej kuchynke „Krumplovú kašu na 

cibuľke.“ Takú dobrotu neurobila ani moja mama, hoci varila na svadbách. Dodnes tú vôňu 

cítim v nose, ako sa šírila až k nám a ja som na ňu vždy utiekla. Cehlárikoví boli pre mňa 

zaujímavá rodina. Babka Jolana ďakujem. Teta Irma prikývla s úsmevom, pamätá si na moje 

zážitky.  

Zaujímavé v tejto rodine bolo aj bývanie. V spomienkach pokračovala teta Irma:  

„Bývali sme v časti domu „Pastírna“ spolu s rodinou Slovákovou. Vchod bol spoločný 

v strede prednej časti domu zboku ulice. Dom mal tvar elka. Spoločný vchod tvorila tmavá 

miestnosť bez okna s pecou. Vpravo mali izbu Slovákoví, vľavo my. Okrem toho sme mali 

malú kuchyňu so zvláštnym vchodom z dvora, kde sa varila aj tá kaša. Za kuchyňou bola 

veľká maštaľ, kde prebývali podľa potreby aj ďalšie rodiny. Spomínam si na Danišových, 

Ondrejkových, ktorí podobne ako otec slúžili u gazdov a robili aj pastierov. Aj náš otec 

chodili pásť obecné svine, kravy. Pastieri bývali aj hlásnikmi. Dvaja hlásili do polnoci a dvaja 

po polnoci do 3.00 hod. ráno. Cez deň robili u gazdov, sedliakov. Hlásiť chodili od 22.00 hod. 

každú hodinu. Odtrúbili hodinu cez pastiersky (kravský) roh a spievali: „Odbila 12. hodzina, 

chvál každý hospodina aj Ježiša jeho syna. Opatrujte svetlo, oneh, aby nebol ludom škoden.“ 

Nad ránom zase takto: „Dakujeme tejto noci, že nám bol Boh na pomoci. Aj svatú Katarínu, 

trhali ste jatelinu.“  

Vo dvore za pastierkym domom bývali ešte Mihálikoví a Polakovičoví. Dobre sme sa znášali. 

Aj s Kociánovými čo bývali vedľa nášho domu. Teraz je na celom pozemku obchod SAMA. 



Pred nimi v pozdĺžnom dome bývali babka Miháliková, Brunoví a Šimoví. Z druhej strany 

vedľa Pastírne bol dom Štefunkových a Mikušových – teraz Mihálikoví a za ním hlboký járek 

na odtok vody z dediny poza humná. Dom Kociánových aj vedľajší, boli vsunuté dozadu, 

lebo tam skoro po celý rok stála voda, tam potom bývali na hody kolotoče.  

Keď som sa vydala, išla som za nevestu k Potiskovým. Manžel Jozef pracoval v tunajšom 

Cukrovare a ja som sa starala o rodinu. Vychovali sme štyri deti, synov Vladimíra 

a Stanislava, dcéry Janu a Martu. Nebolo to najľahšie. Dcéry a Stanislav majú svoje rodiny, 

Vlado zostal u armády. Keď zomrel manžel (v roku 1990), zostala som sama. Teraz žijem so 

synom Vladom, ktorý je už na dôchodku a dobre sa o mňa stará.“ 

Nedávno syn Stanislav zomrel, čo tetu dosť zdravotne poznačilo, ale vo svojom útulnom 

dome je o ňu dobre postarané. Ako povedala s úsmevom: „teraz sa teším z ich rodín, vnučiek, 

vnuka, ale nemám ešte pravnukov, mám len pravnučky, tak by som sa rada dožila aj chlapcov 

– pravnukov.“  

Verte my Vám to všetci prajeme a hlavne, aby ste aj ďalšie dni a roky prežili v pokoji! 

Žiaľ nenaplnilo sa. V čase schvaľovania a prepisovania tohto záznamu kroniky, už teta nie je 

medzi nami. Zomrela 18.2.2015 krátko po dožití 93 rokov. Odpočívajte v pokoji!  

 

Na písanie kroniky za rok 2013 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Správy miestneho rozhlasu. 

Vyhodnotenie činnosti organizácií, klubov, spolkov v obci a Základnej školy s materskou 

školou Vlčkovce.  

Vlčkovský občasník.  

Správy okrskovej volebnej komisie.  

Televízia JOJ. 

Regionálne noviny MY – Trnavské noviny, Pardon, Župný magazín Rodný môj kraj, 

Trnavsko. 

Rozhovor s občanmi.  

Vlastné pozorovanie.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2014 bol prerokovaný na zasadnutí s členmi OZ 

a Kultúrnej komisie a upravený o pripomienky dňa 21.5.2015 a bol schválený Obecným 

zastupiteľstvom vo Vlčkovciach dňa 16.9.2015.  

 

 


